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Närvarande            
 

  Ledamöter

Torun Boucher (V), ordförande   

Mirja Räihä (S) 

Bo Hansson (S) 

Rana Carlstedt (S) 

Sven Britton (S) 

Christopher Ödmann (MP) 

Eivor Karlsson (MP) 

Dennis Wedin (M) 

Elisabeth Bäckström (M) 

Paul Géara (M) 

Ann-Katrin Åslund (FP) 

 

                       Ersättare:

Gisela Norrman (S)  

Magnus Grönlund (S) 

Else-Marie Bjellqvist (S) 

Halit Azizoglu (MP) 

Anita Lundin (M), tjänstgörande 

Yvonne Riddervik (M) 

Johan Frantz (M) 

Niklas Källberg (FP) 

Britt Westerlind (KD), tjänstgörande 

 

  Förhinder:

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) och ledamoten Alexandra 

Östback (M) samt ersättarna Elena Gonzales (V), Erik Malm (MP)   

och Alfred Askeljung (C). 

 

Ersättarplatsen för (Fi) är från och med den 1 december 2015 vakant. 

 

Tjänstgörande ersättare:  

Britt Westerlind (KD) för Sofia Modigh (KD) och Anita Lundin (M) 

för Alexandra Östback (M). 

  

Närvarande tjänstemän:  

örvaltningschefen Ann-Christine Hansson, avdelningscheferna F

Karin Ekdahl Wästberg, AnnMarie Ståhl och Annelie Svensson, 

biträdande avdelningschefen Jonas Wilhelmsson, ekonomichefen 

Patrik Simonsson, inspektören Anki Ottenby samt nämndsekreteraren 

Barbara Ahlmark.  
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I mötet deltog Lina Hultman, borgarrådssekreterare vid personal- och 

äldreroteln (V), Matilda Malmqvist Glas, borgarrådssekreterare vid 

finansroteln (S), Sverre Dahlstedt Eriksson, borgarrådssekreterare vid 

(MP):s kansli och Mejke Runström, politisk sekreterare vid (KD):s 

kansli. 

  

 

§ 1 Närvarande 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) öppnar sammanträdet.  

 

Noteras närvarande ledamöter och ersättare.  

 

Nämndsekreteraren Barbara Ahlmark informerar om att 

ersättarplatsen för (Fi) är fortfarande vakant. 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 4 (36)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 23 februari 2016 

 

 

§ 2 Val av justerare 

 

Ledamoten Dennis Wedin (M) utses att tillsammans med ordföranden 

Torun Boucher (V) justera dagens protokoll.  
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§ 3 Anmälan av protokollsjustering 

 

Anmäls att äldrenämndens protokoll från den 26 januari 2016 har  

justerats den 3 februari 2016.  

 

     

 

Äldrenämndens beslut 

 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 
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§ 4 Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

 

Ledamoten Dennis Wedin (M) anmäler en fråga rörande ärendet § 20 

från äldrenämndens sammanträde den 26 januari 2016 om 

förfrågningsunderlag för upphandling av broddar till stadens äldre 

över 75 år som har hemtjänst och/eller trygghetslarm. Frågan 

kommer att besvaras av förvaltningen under behandling av § 22.  

 

Inga fler frågor anmäls och dagordningen fastställs. 
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§ 5 Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

 

Inga skrivelser från äldrenämndens ledamöter eller ersättare anmäls. 
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§ 6 Förvaltningschefens information 

 

Avdelningschefen Ann-Marie Ståhl presenterar ärenden:  

§ 13 Utvecklingsarbete - Tryggt mottagande i hemmet,  

§ 14 Demenskompetens i Stockholms stads kvalitetsmärkning, 

planering för år 2016 och § 16 Fördelning av medel för utveckling 

inom demensområdet för år 2016.  

Ann-Marie Ståhl besvarar nämndens frågor angående § 13 som bl.a. 

berör stadens samarbete med landstingets primärvården, team-

bildning, insatser för utskrivna äldre samt försökverksamhet i tre 

stadsdelsnämnder. 

Rörande § 14 berör frågor bl.a. kvalitetsmärkningsinsatser för stadens 

privata utförare. Ann-Marie Ståhl informerar att 

kvalitetsmärkningsinsatser inriktas i första hand till stadens 

beställarenheter och utförare i egen regi samt att en utredning om 

finansiering av kvalitetsmärkningsinsatser för år 2017 som omfattar 

också privata utförare kommer att genomföras.   

 

Inspektören Anki Ottenby presenterar årssammandrag för 

genomförda inspektioner under år 2015, som är bilaga nr 1 till 

ärendet § 7 ”Verksamhetsberättelse för äldrenämnden för år 2015”, 

och svarar på nämndens frågor.  
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§ 7 Verksamhetsberättelse för äldrenämnden för år 2015 

Dnr 122-36/2016  

 Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner årsredovisning med bokslut  

för 2015 och överlämnar den till kommunfullmäktige och 

stadens revisorer. 

 

2. Äldrenämnden hemställer hos kommunstyrelsen om en 

ombudgetering om 6,8 mnkr avseende den del av 

låglönesatsningen som avser privata utförare. 

 

            Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 28 januari 2016.  

 

Äldreförvaltningen bedömer att de mål och aktiviteter som framgår 

av verksamhetsplanen för år 2015 har uppnåtts under året.  

I jämförelse med ett prognostiserat nollresultat i tertialrapport 1 och 

2, redovisas i bokslutet ett överskott om 16,5 mnkr före 

bokslutsdispositioner och ett överskott om 9,7 mnkr efter 

bokslutsdispositioner. Differensen avser ombudgetering till 

nästkommande år om 6,8 mnkr som avser låglönesatsningen. 

Skillnaden mellan prognoserna under året och bokslutet hänförs till ej 

förbrukade statsbidrag avseende "Lokala värdighetsgarantier inom 

äldreomsorgen" samt minskade kostnader för personal, lokaler och 

kapitalkostnader. En mer utförlig redogörelse kring det ekonomiska 

resultatet återfinns under "Uppföljning av ekonomi". 

År 2015 har för äldreförvaltningen varit ett händelserikt år. I början 

av året flyttade Stockholms Trygghetsjour till nya lokaler i 

Söderhallarna vid Medborgarplatsen och övriga förvaltningen till 

lokaler i Farsta Centrum. Förvaltningens tidigare direktör gick i 

pension i början av året. Efter en period med en tillförordnad chef, 

tillträdde en ny förvaltningschef efter sommaren. 

 

Äldreförvaltningen har under hösten påbörjat en utredning om hur 

hemtjänsten kan utvecklas för att möta behoven hos framtidens äldre. 

Målet är att hemtjänsten ska vara personcentrerad, både vid 

bedömning av individuella behov och vid utformningen av 

genomförandet. Detta ska ske genom att den enskilde ges ett ökat 

inflytande över hur insatserna ska genomföras. Detta ska ske genom 

hög personalkontinuitet och att större handlingsfrihet ges till 
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hemtjänstpersonalen att utforma insatserna utifrån den enskildes 

dagsaktuella behov och eventuella önskemål. Detta arbete fortsätter 

under 2016. 

Hösten 2015 startade det stadsövergripande projektet 

Äldreboendeutredningen (ÄBO). I projektet utreds bland annat om 

och hur redan anpassade lägenheter inom det ordinarie 

bostadsbeståndet kan förmedlas till personer som har behov av sådan 

lägenhet. Frågan om mer hemlika förhållanden inom särskilt boende 

inkluderas i Äldreboendeutredningen, liksom en översyn av 

servicehusen. Andra frågor som utretts under året är boenden för 

personer över 65 år som riskerar att hamna i hemlöshet och 

korttidsvård i livets slutskede. 

 

Under 2015 har fortsatt stor vikt lagts vid uppföljning av 

hemtjänstverksamheterna. Nystartade hemtjänstutförare har följts upp 

på plats efter tre månader för att tidigt upptäcka brister. Den särskilda 

avtalsgranskning som påbörjades hösten 2014 har fortsatt under 

2015. 

Upphandling av hemtjänst enligt LOV har genomförts utifrån 

angivna handläggningsperioder i förfrågningsunderlaget. Under 2014 

började antalet privata utförare i valfrihetssystemet för hemtjänst att 

minska vilket fortsatt under 2015. Flera privata utförare har också sett 

över sina geografiska områden i staden och minskat dessa. 

 

Inom demensprojektet har 26 specialiserade hemtjänstgrupper sökt 

och beviljats projektmedel. Fokus har varit samverkan och arbete 

med de lokala samverkansplanerna samt bemötande vid 

demenssjukdom. 

 

Ett aktivt förvaltningsarbete för eHälsa har genomförts under året 

vilket bygger på ett gott samarbete mellan stadens förvaltningar som 

berörs av eHälsa samt stadsledningskontorets it-avdelning.  

 

Under 2015 har samarbetet fortsatt tillsammans med andra 

organisationer och lärosäten såväl i Sverige som i övriga Europa, för 

att främja utveckling och innovationer. Två EU-projekt har beviljats 

under året, Stockholm Digital Care (SDC) och DigIT. SDC är ett 

projekt som ska främja utvecklingen av små och medelstora 

teknikföretag genom att skapa möjligheter för en gemensam standard 

för nya tekniska produkter som ska gynna äldre personer att få ett 

aktivt och självständigt liv. DigIT är ett kompetensutvecklingsprojekt 

vars mål är att öka den digitala kompetensen hos medarbetarna för att 

främja god kvalitet i verksamheten, kunna möta framtidens 

kompetenskrav och kunna behålla och rekrytera goda medarbetare. 
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I samband med Stockholms Trygghetsjours ombyggnation och 

inflyttning förbereddes också för digital larmmottagning och under 

året har arbetet fortsatt med att säkerställa denna teknik. Kommentus 

har under hösten påbörjat en ny upphandling gällande digitala 

trygghetslarm vilket äldreförvaltningen och serviceförvaltningen 

följer nogsamt. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M), ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(L) och tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (M), (KD) och (L): 

”En mångfald av aktörer inom välfärden ökar kvaliteten, utvecklar 

verksamheterna, utvidgar arbetsmarknaden för omsorgspersonalen 

och skapar valfrihet för den enskilde. Valfriheten skapar alternativ 

som ser till den enskildes behov och är tillgängliga för alla. 

 

Principiellt ser vi allvarligast på att den rödgrönrosa majoriteten har 

slagit in på en politisk kursändring som utgör ett hot mot mångfalden 

och valfriheten i välfärden. Inom förskola och äldreomsorg hotas den 

fria etableringsrätten, vilket endast kan leda till en urholkning av 

mångfalden och allvarligt försvårar småföretagande i 

kvinnodominerade branscher. Vi befarar att detta kommer att 

förvärras ytterligare av det politiserade upphandlingsprogram som 

majoriteten har låtit ta fram, liksom av de projekt enligt den så 

kallade Vita jobb-modellen som enligt verksamhetsberättelsen ska 

drivas under det kommande året. 

 

Den rödgrönrosa majoritetens tilltro till politiska beslut är lika stor 

som respekten för enskilda människors val är liten. Mot bakgrund av 

de kommunaliseringar som redan har genomförts eller aviserats runt 

om i staden går det inte att finna något annat motiv för de översyner 

och inskränkningar av välfungerande fristående verksamheter som 

återfinns i verksamhetsplanens aktiviteter. Det är en politik som är 

verklighetsfrämmande, i otakt med stockholmarnas önskemål och 

som undergräver drivkrafter för förnyelse i välfärden.  
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Det är mycket beklagligt att den rödgrönrosa majoriteten fortsatt 

tycks tro att det är driftsformen i sig som avgör hur väl fungerande en 

verksamhet är. Återkommunaliseringen av väl fungerande 

verksamheter är en direkt följd av det. Makten flyttas därmed 

successivt från den enskilde till kommunpolitikerna. Detta kommer 

att hämma kvalitetsutvecklingen och minska medborgarnas valfrihet. 

Året som gått har givit vid handen – och branschorganisationerna 

vittnar enhälligt om detta -  att de fortsatt osäkra förutsättningarna för 

att bedriva äldreomsorg i fristående regi minskar investeringsviljan 

inom ett välfärdsområde som är i stort behov av just investeringar för 

att möta en åldrande befolkning.   

 

En mångfald av utövare är viktig för att höja statusen inom 

omsorgsyrket, där många kvinnor med lägre löner arbetar. Dessutom 

är många av cheferna inom vård- och omsorgsföretag kvinnor. Att 

rulla tillbaka utvecklingen inom detta område kommer ge sämre 

förutsättningar för jämställdhet och kvinnors företagande. Även i år 

känner vi oss manade att uttrycka vår förvåning och bestörtning om 

att en majoritet som kallar sig feministisk inte inser dessa samband.  

 

Vi inom allianspartierna anser att valfriheten inom äldreomsorgen 

endast kan betraktas som trovärdig och till gagn för samtliga äldre i 

Stockholms stad om stadens äldre kan välja mellan utförare som av 

staden får likvärdiga förutsättningar att bedriva god äldreomsorg. Det 

är för oss självklart att invånarnas skattemedel ska komma samtliga 

stadens utförare av äldreomsorg och därmed äldre i behov av omsorg 

tillgodo, inte enbart de äldre som väljer äldreomsorg i stadens egen 

regi och staden som utförare. Därför vill vi ännu en gång betona 

vikten av att alla utförare av äldreomsorg – oavsett driftform – ska 

beredas möjlighet att söka kompetensutvecklingsmedel.  

 

Föreliggande verksamhetsberättelse vittnar vidare om att det är rätt 

tomt i verktygslådan hos majoriteten. I diskussioner om hur 

majoriteten tänker utveckla äldreomsorgen upprepas närmast som ett 

mantra att ”det kommer att redovisas längre fram”. Ett helt 

verksamhetsår utan vidare framåtsyftande konkreta politiska förslag 

på ett så viktigt område som äldreomsorg är ”mycket snack och lite 

verkstad”.   

 

Vi konstaterar vidare att nämndens prognossäkerhet inte uppfyller 

målet +/- 1 %, utan att periodens utfall är -6 %. Huvudorsaken är icke 

förbrukade medel för ”Lokala värdighetsgarantier inom 

äldreomsorgen” och ej förbrukade anslag för anhörigstöd och 

demensteam. Det är beklagligt att dessa viktiga utvecklingsområden 

inom äldreomsorgen inte prioriteras av verksamheterna. Därför vill vi 
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att förvaltningen återkommer till nämnden med en plan för hur man 

tänker ”marknadsföra” sökbara investeringsmedel för att säkerställa 

så att samtliga beviljade statsbidrag kommer verksamheterna till del. 

Brister i prognossäkerheten ska inte upprepas vid 

verksamhetsberättelsen för 2016. 

 

Vidare är korttidsfrånvaron om 1,9 % något högre än målet om 1,5 

%. Vi konstaterar dock att detta uppmärksammats och att cheferna 

följer upp detta regelbundet.” 
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§ 8 Remiss av förslag till ny instruktion för Stockholms 
stads äldreombudsman 

Remiss från kommunstyrelsen, KS dnr 105-1889/2015 

Dnr 150-786/2015  

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av förslag till en ny instruktion för Stockholms  

stads äldreombudsman. 

 

            Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-02-01. 

 

Kommunstyrelsen har remiterat till bl.a. äldrenämnden ett förslag till 

ny instruktion för stadens äldreombudsman. Remisstiden har 

förlängts fram till 2016-02-24. 

I stadens budget 2016 beslutades att äldreombudsmannen ska ställas 

under kommunstyrelsen med uppgift att på stadsövergripande nivå 

bevaka äldres människors intressen och rättigheter inom stadens alla 

verksamheter. Det innebär att den tidigare funktionen för 

äldreombudsmannen med placering vid äldrenämnden ska upphöra 

och att en ny instruktion behövs för den nya funktionen vid 

kommunstyrelsen. 

Enligt stadsledningskontorets förslag likställs den nya instruktionen 

för äldreombudsmannen med nya instruktioner för stadens två andra 

ombudsmän: funktionshindersombudsmannen och barnombuds-

mannen.  

 

Äldreförvaltningen ser positivt på den föreslagna förändringen av 

äldreombudsmannens funktion. Att äldreombudsmannen får till 

uppgift att stadsövergripande bevaka äldres intressen och behov inom 

stadens samtliga verksamhetsområden anser förvaltningen både 

viktigt och angeläget. Äldreförvaltningen ställer sig också bakom 

förslaget i remissen att införa ett tillägg i instruktionens andra 

paragraf (2§) om att stadens äldreombudsman bör samarbete med 

kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR). Meningen får då följande 

lydelse: 
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”Äldreombudsmannen ska samverka med stadens nämnder och 

styrelser, andra myndigheter, frivilligorganisationer och 

kommunstyrelsens pensionärsråd.” 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Ordföranden uppmärksammar kommunstyrelsens pensionärsråds 

(KPR) yttrande över remissen som finns i bilaga till KPR:s protokoll 

från den 16 februari 2016 anmält under § 19. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 9 Svar på remiss av Läkemedelsverkets utredning  
”Restnoteringar av läkemedel” 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS dnr 110-55/2016 

 

Dnr 150-25/2016 

 

       Äldrenämndens beslut 

 

 Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

            och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på  

            remissen av Läkemedelsverkets utredning ”Restnoteringar  

            av läkemedel”. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-01-26. 

Läkemedelsverket har fått i uppdrag av regeringen att fortsätta 

kartlägga omfattningen av restnoteringar av läkemedel utifrån en 

tidigare rapport den 18 december 2013. Kommunstyrelsen har 

remitterat Läkemedelsverkets utredning till bl.a. äldrenämnden för 

yttrande senast 2016-03-04. 

Äldreförvaltning ser svårigheter att lämna synpunkter på innehållet i 

rapporten som inte hanterar problematiken med restnoteringar utifrån 

en individnivå, utan fokuserar på hur information om restnoteringar 

på ett mer sytematiskt sätt kan göras tillgänglig för myndigheter, 

distributörer mm. 

Äldreförvaltningen föreslår därför att äldrenämnden överlämnar 

yttrandet utan eget ställningstagande.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 10 Svar på remiss av Motion 2015:76 av Yvonne Fernell-
Ingelström (M) om ökad uppkoppling av fiber i Micasas 
fastighetsbestånd  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS dnr 106-1648/2015 

Dnr 150-665/2015 

 

       Äldrenämndens beslut 

 

  Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

 och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar  

 på remissen av motion 2015:76 av Yvonne Fernell-  

 Ingelström (M) om ökad uppkoppling av fiber i Micasas  

 fastighetsbestånd.  

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-01-08. 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden och kommunstyrelsens 

pensionärsråd remitterat motion (2015:76) av Yvonne Fernell-

Ingelström (M) om ökad uppkoppling av fiber i Micasas 

fastighetsbestånd för yttrande senast 2016-02-29.  

Motionsställaren framför att Stockholms stad ska fortsätta att ligga i 

framkant och toppa listan när det gäller Ericsson Networked Society 

Index. Motionen föreslår att kommunfullmäktige uppdrar åt Micasa 

fastigheter AB att installera fiber i samtliga lägenheter i 

bostadsbeståndet och ta fram en tidsplan, som anger när resten av 

Micasas lägenhetsbestånd kan få tillgång till uppkoppling till 

fibernätet. 

 

Äldreförvaltningen delar motionens uppfattning om att det är viktigt 

med att installera fiber i fastigheterna. Äldreförvaltningen framför att 

Micasa redan aktivt arbetar med detta i enlighet med egen tidsplan 

för installation av fiber i Micasas fastigheter. Fiber är hittills byggda 

till ca 4000 boenden och enligt planen ska fiber vara installerat i 

resterande Micasas fastigheter senast år 2017. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  
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Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M), ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(L) och tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD) yrkar bifall till 

gemensamt förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns två förslag 

till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S) och 

(MP) och ett gemensamt förslag till beslut från (M), (L) och (KD). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 

nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag till 

beslut som stöddes av (V), (S) och (MP). 

 

Reservation från (M), (L) och (KD): 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M), ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(L) och tjänstgörande arsättaren Britt Westerlind (KD) reserverar sig 

mot nämndens beslut till förmån för sitt gemensamma förslag till 

beslut enligt följande: 

 

”Vi föreslog att äldrenämnden beslutar 

- att bifalla motionen och därutöver anföra 

 

Digital kommunikation är det moderna samhällets nya infrastruktur 

och Stockholm ligger i framkant i detta avseende. Det är angeläget att 

vi fortsätter att upprätthålla och utveckla den digitala tekniken, dels 

för att stockholmarna ska kunna ta del av olika medietjänster men 

också för att staden ska behålla sin konkurrensfördel när det kommer 

till digitalisering.   

De senaste åren har tillgången till internet ökat och idag är det inte 

enbart den yngre delen av befolkningen som använder sig av digital 

kommunikation, utan även många pensionärer och äldre nyttjar 

internet flitigt. Flera forskare framhåller att internet kan ge äldre ett 

rikare liv och motverka ensamhet, nedstämdhet samt isolering.  

Det är därför positivt att förvaltningen delar vår ambition att fortsätta 

utveckla fibernät på de boende som staden har rådighet över, 

framförallt när det gäller lägenheterna inom vård och omsorg. 

Förvaltningen anger vidare att det idag finns 4000 boende med fiber 

samt att man ämnar installera i resterande fastigheter senast 2017.  

Vi delar den målsättningen, det är dock viktigt att förvaltningen 

skyndsamt uppfyller målet, så att fler inom Micasas boende får 

samma möjlighet till användning av internet.”     
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§ 11 Svar på remiss av förslag till reviderade riktlinjer för 
kommunalt bostadsbidrag till personer med 
funktionsnedsättning 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS dnr 151-1933/2015 

 

Dnr 150-728/2015 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på remiss 

av förslag till reviderade riktlinjer för kommunalt 

bostadsbidrag till personer med funktionsnedsättning.  

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-02-02.  

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden skickat socialnämndens 

förslag ”Riktlinjer för KBF – kommunalt bostadsbidrag för personer 

med funktionsnedsättning” för yttrande senast den 4 mars 2016. 

 

Socialnämnden anser att riktlinjerna behöver anpassas i förhållande 

till nu gällande lagstiftning och föreskrifter samt föreslår 

namnändring av bidraget från Kommunalt bostadsbidrag för 

handikappade – KBH till Kommunalt bostadsbidrag till personer med 

funktionsnedsättning – KBF, då begreppet handikapp i språkbruket 

ersatts med begreppet funktionsnedsättning. 

.   

Äldreförvaltningen ställer sig positiv till förslaget till reviderade 

riktlinjer. I Stockholms stad finns sedan 1967 ett kommunalt 

bostadsbidrag för personer med funktionsnedsättning. Genom 

bidraget får personer med funktionsnedsättning ersättning för 

merkostnader i boendet som deras funktionsnedsättning medför. 

Syftet med bidraget är att underlätta för personer med 

funktionsnedsättning att få en bostad som är ändamålsenlig med 

hänsyn till funktionsnedsättningen.  

Vidare anser äldreförvaltningen det angeläget att det, i enlighet med 

förslaget, skrivs in i riktlinjerna att det vid bedömningen av skälig 

bostadsyta ska göras undantag för rum till hemmavarande vuxna barn 

för vilka den enskilde inte har någon underhållsskyldighet. Regeln 

tillämpas redan idag vilket gör det angeläget att nu gällande riktlinjer 

revideras. Ur likställighetssynpunkt är det angeläget att 

stadsdelsnämnderna utgår från samma regler vid sina bedömningar av 

rätten till KBF. Enligt äldreförvaltningens mening borde det också av 
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riktlinjerna framgå att ett avslagsbeslut gällande KBF endast kan 

laglighetsprövas enligt kommunallagen, alltså inte överprövas i sak. 

En sådan skrivning skulle också underlätta för biståndshandläggarna 

att informera den enskilde om de överklagandemöjligheter som finns 

gällande beslut om KBF.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 12   Stockholms stads handlingsplan för att förbättra 
arbetssituation för socialsekreterare och 
biståndshandläggare 

Dnr 350-48/2016 och socialnämndens dnr 3.1.2-490/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

med handlingsplanen för att förbättra arbetssituation för 

socialsekreterare och biståndshandläggare. 

 

2. Äldrenämnden överlämnar ärendet till 

stadsdelsnämnderna.  

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-01-27. 

 

I Stockholms stads budget för 2015 fick kommunstyrelsen i uppdrag 

att i samverkan med socialnämnden och äldrenämnden ta fram en 

stadsövergripande handlingsplan för att förbättra arbetsvillkoren för 

socialsekreterare och biståndshandläggare. Frågan om 

socialsekreterare och biståndhandläggares arbetssituation hanteras 

såväl nationellt som regionalt och fackligt. Stadens handlingsplan 

innebär att Stockholms stad tar ett samlat grepp om frågan. 

 

Socialförvaltningen har tillsammans med äldreförvaltningen och 

personalstrategiska avdelningen vid stadsledningskontoret tagit fram 

en handlingsplan för att förbättra arbetssituationen för 

socialsekreterare och biståndshandläggare i Stockholms stad. Planen 

lyfter fram olika områden och olika identifierade frågor som kan 

stärkas upp och som tillsammans skapar förutsättningar för en bra 

arbetssituation. Arbetet med att implementera handlingsplanen 

kommer att pågå under 2016-2018.  

 

MBL § 11-förhandlingsprotokoll från den 17 februari 2016 på 

äldreförvaltningen biläggs ärendet. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  
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Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) och tjänstgörande ersättaren Britt 

Westerlind (KD) anmäler ett gemensamt särskilt uttalande. 

 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (M) och (KD): 

”Det råder en ansträngd arbetssituation inom stadens socialtjänst och 

biståndshandläggning. Hög arbetsbelastning och personalomsättning 

riskerar att drabba såväl arbetsmiljö och den kvalitet som ska 

erbjudas stockholmarna.  

 

Det är grundläggande att det ska finnas möjligheter till 

karriärutveckling, för att säkerställa god kvalitet och en ökad 

attraktivitet för yrkesrollerna. Det är samtidigt också viktigt att 

ifrågasätta den byråkrati som förekommer i ökad utsträckning. Något 

som ofta framhålls från de yrkesverksamma är att pappersarbetet är 

en stor börda. Det är bra att handlingsplanen lyfter möjligheter att 

anställa administratörer för att avlasta personal och chefer. Det är 

viktigt att gå vidare med exempelvis förbättrade IT-system som idag 

påverkar socialsekreterarnas och biståndsbedömarnas situation 

negativt. 

 

Det är till sist också viktigt att staden påverkar nationellt för en 

förenklad biståndsbedömning där socialtjänstlagen gör det möjligt för 

generella bedömningar. Detta skulle bidra till att handläggarna får en 

förbättrad arbetssituation och skulle kunna fokusera på tyngre 

insatser som kräver mer tid.” 

 

Särskilt uttalande från (L): 

”Liberalerna har tidigare påtalat den ansträngda arbetssituationen 

som råder på många håll inom socialtjänsten i Stockholm, liksom i 

andra delar av landet. Den ansträngda arbetssituationen, med hög 

personalomsättning och hög arbetsbelastning, drabbar framför allt de 

barn och vuxna i Stockholm som är utsatta och behöver hjälp och 

stöd från samhället. Att se till att medarbetarna i stadens socialtjänst 

får en rimlig arbetssituation, och har möjlighet att växa i yrket och 

utveckla sin kompetens, är avgörande om kvalitet och likvärdighet i 

stadens socialtjänst ska uppnås. 

 

Vi liberaler välkomnar därför att social- och äldreförvaltningarna, 

tillsammans med stadsledningskontoret, har tagit fram föreliggande 
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handlingsplan. Många av de åtgärder som aviseras är sådana som 

Liberalerna tidigare har efterlyst. 

 

Personalomsättningen inom socialtjänsten kommer dock inte att 

kunna stabiliseras om inte lönefrågan åtgärdas. Som påpekas i 

handlingsplanen gynnas inte stabiliteten på en arbetsplats om det 

enda sättet att höja sin lön är att byta arbetsplats. En önskan om att  

få högre lön är också en orsak som många nämner som skäl för 

uppsägning i de avslutssamtal med socialsekreterare och 

biståndsbedömare som redovisas i bilaga 7 till ärendet. 

 

Liberalerna föreslog i vårt förslag till kommunfullmäktiges budget  

en lönesatsning på socialsekreterare inom den sociala barn- och 

ungdomsvården, där erfarenhet och kompetens särskilt skulle 

prioriteras. Tyvärr har majoriteten än så länge inte visat något 

intresse av att ta tag i lönefrågan, liksom relaterade frågor om 

karriärtjänster av typen förste socialsekreterare eller förste 

biståndsbedömare. Det är särskilt beklagligt med tanke på de höga 

kostnader för konsulter som redovisas i handlingsplanen. 

 

Det måste vara möjligt även för socialsekreterare och 

biståndsbedömare att göra karriär i sitt yrke. Utan möjlighet att 

utvecklas i sitt yrke, och att premieras utifrån erfarenhet, kommer  

inte Stockholms stad att kunna ha en socialtjänst som ger bästa 

möjliga insatser för stockholmarna. 

 

Vi liberaler vill också i detta sammanhang påtala vikten av att 

biståndsbedömare kan få möjlighet att specialisera sig, exempelvis 

inom en viss funktionsnedsättning. Detta ökar rättssäkerheten och 

likvärdigheten i medborgarens möte med socialtjänsten, samtidigt 

som större möjligheter till kompetensutveckling gör arbetsplatsen 

mer attraktiv. 

 

Mötet med den enskilde måste stå i centrum. Pappersarbetet måste 

minska. Det är bra att handlingsplanen lyfter möjligheter att anställa 

administratörer för att avlasta personal och chefer. Sist och slutligen 

måste förändringar som syftar till ökad kvalitet och rättssäkerhet i 

högre grad genomföras utan att det leder till betungande krav på 

administration. 

 

Vi liberaler vill till sist uppmärksamma vad som sägs i 

sammanfattningen om bristerna i de sociala IT-systemen, och som är 

ett återkommande klagomål. Föråldrade och klumpiga IT-system 

påverkar socialsekreterarnas och biståndsbedömarnas situation 

negativt, och det är viktigt att förnyelsearbetet bedrivs kraftfullt och 
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med en tydlig politisk förväntan om påtagliga resultat. Det digitala 

förnyelsearbete som just nu pågår i Stockholms läns landsting är ett 

exempel på hur man med politisk handlingskraft kan rensa upp i 

gamla och ineffektiva system.”  
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§ 13  Utvecklingsarbete ”Tryggt mottagande i hemmet” 

Dnr 350-56/2016 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

och planen för att införa ett nytt arbetssätt: 

 ”Tryggt mottagande i hemmet”. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-01-19.  

 

Äldreförvaltningen har fått ett uppdrag i budget 2016 att starta ett 

nytt arbetsätt för att skapa en trygg och hållbar hemgång för den äldre 

vid utskrivning från slutenvården. 

Äldreförvaltningen föreslår att utvecklingsarbetet "Tryggt 

mottagande i hemmet" kommer att påbörjas vid tre stadsdels-

förvaltningar. Syftet är att skapa förutsättningar för en trygg och 

hållbar hemgång till hemmet för den äldre genom att utveckla ett 

arbetssätt inom hemtjänsten i samverkan med primärvården och 

primärvårds rehabilitering.  

Utvecklingsarbetet innebär att det upprättas ett team som består av 

fyra undersköterskor per stadsdel. Undersköterskorna möter upp i 

hemmet i anslutning till att den äldre skrivits ut från sjukhus. 

Som undersköterska i teamet är man ansvarig för att hjälpa den äldre 

med att ta nödvändiga kontakter med distriktssköterska, 

arbetsterapeut och fysioterapeut/sjukgymnast. 

 

Målet med utvecklingsarbetet är att den äldre ska uppleva en trygg 

och hållbar hemgång och på sikt ska antal återinskrivningar och 

behov av hemtjänstinsatser minska. 

 

Målet är att implementera arbetssättet ”Tryggt mottagande i hemmet 

” vid alla stadsdelar. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M), ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(L) och tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 
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Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (M), (L) och (KD:  

”Äldreförvaltningen har i budet 2016 fått i uppdrag att starta ett nytt 

arbetssätt för att skapa en trygg och hållbar hemgång för den äldre 

vid utskrivning av slutenvården.  

I föreliggande ärende beslutas om en plan för att införa ett nytt 

arbetssätt ”Tryggt mottagande i hemmet”, ett utvecklingsarbete som 

kommer att startas som pilotprojekt vid tre stadsdelar. 

 

Vi anser att det är bra att det görs stora ansträngningar för att först 

och främst säkerställa att den äldre upplever en trygg hemgång efter 

slutenvård. Om vi därutöver når resultatet att antal återinskrivningar 

och behov av hemtjänstinsatser minskar är det välkommet. 

I ärendebeskrivningen saknar vi redovisningen av ett antal detaljer 

som vi anser är viktiga att ta med i planen för utvecklingsarbetet.  

 

Vi vill att projektet belyser vad som händer då den äldre går från 

slutenvård till korttidsboende för att därefter återvända till hemmet 

och eventuell hemtjänst och hur rollfördelningen i det scenariot ser 

ut. Vi vill likaså få utrett hur man säkerställer rättssäkerheten och 

likställdheten i biståndsbedömningen då det torde vara logiskt att 

undersköterskorna i stadsdelens team och biståndsbedömare kommer 

att ha ett nära samarbete.  

 

Därutöver anser vi att det är viktigt att i projektet säkerställa en trygg 

läkemedelsanvändning genom att betona vikten av kontakten med 

föreskrivande läkare.” 
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§ 14    Demenskompetens i Stockholms stads 
kvalitetsmärkning, planering för år 2016 

Dnr 330-65/2016 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande med  

  planering för år 2016 för kvalitetsmärkning för 

demenskompetens i Stockholms stad. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-02-03. 

 

Äldreförvaltningen fick i uppdrag av äldrenämnden i september 2015 

att utreda införandet av särskild satsning på kunskapens om demens 

och se över hur en kvalitetsmärkning av demenskompetens kan tas 

fram. Uppdraget innebär även att planera för och genomföra en 

kvalitetsmärkning utifrån ett förslag från Svenskt Demenscentrum 

samt utreda hur finansiering ska ske.  

Äldreförvaltningen föreslår att bl.a. ett system för kvalitetsmärkning 

av demenskompetens tas fram och genomförs i tre steg under år 

2016. Satsningen vänder sig till verksamheter i egen regi samt 

beställarenheter. Modellen testas först i ett mindre antal verksamheter 

i en pilotstudie innan den slutligt fastställs. Finansiering av 

satsningen ska sökas via medel från stadens kommande 

kompetensutvecklingsfond och från Socialstyrelsen. Satsningen 

planeras fortsätta under år 2017.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M), ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(L) och tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD yrkar bifall  

till ett gemensamt förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns två förslag 

till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S) och 

(MP) och ett gemensamt förslag till beslut från (M), (L) och (KD). 
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Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 

nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag till 

beslut som stöddes av (V), (S) och (MP). 

 

Reservation från (M), (L) och (KD): 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M), ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(L) och tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD) reserverar sig 

mot nämndens beslut till förmån för sitt gemensamma förslag till 

beslut enligt följande: 

 

”Vi föreslog att äldrenämnden beslutar 

- att delvis bifalla förvaltningens förslag till planering 

- att därutöver anföra följande: 

 

Under år 2016 kommer förvaltningen att ta fram ett system för 

kvalitetsmärkning av demenskompetens. Syftet är att möta framtida 

utmaningar inom demensområdet med kompetenshöjningar. 

Förvaltningen planerar att under 2016 vända sig till verksamheter  

i egen regi. 

 

När nu en stor del av äldreomsorgen inom Stockholms stad 

förtjänstfullt och till de äldres stora belåtenhet genomförs av privata 

utförare är det anmärkningsvärt att dessa i planeringen (ännu) inte 

finns med på kartan. Ärendet visar med all önskvärd tydlighet att 

driftformen gör skillnad för majoriteten. Om nu syftet är att möta 

framtida utmaningar inom demensområdet är det anmärkningsvärt 

kortsiktigt och undermåligt att utesluta en stor del av utförarna.  

Dessutom är det tveksamt ur ett likställdhetsperspektiv.  

 

Allianspartierna anser att valfriheten inom äldreomsorgen endast kan 

betraktas som trovärdig och till gagn för samtliga äldre i Stockholms 

stad om stadens äldre kan välja mellan utförare som av staden får 

likvärdiga förutsättningar att bedriva god äldreomsorg. Det är för oss 

självklart att invånarnas skattemedel ska komma samtliga stadens 

utförare av äldreomsorg och därmed äldre i behov av omsorg 

tillgodo, inte enbart de äldre som väljer äldreomsorg i stadens egen 

regi och staden som utförare. Alla utförare av äldreomsorg – oavsett 

driftform – ska beredas möjlighet att söka medel ur 

kompetensutvecklingsfonden.”  
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tisdagen den 23 februari 2016 

 

§ 15  Anmälan av rapportering av ej verkställda beslut 
enligt 4 kap 1§ socialtjänstlagen (SOL) för kvartal 4 2015 

Dnr 410-16/2016 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar anmälan med sammanställning av 

stadsdelsnämndernas rapportering av ej verkställda beslut för 

kvartal 4 år 2015 till kommunfullmäktige. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-01-08.  

 

Från och med 1 juli 2006 är kommunerna enligt socialtjänstlagen 

(SoL) 16 kap. 6 f-h § skyldiga att anmäla alla gynnande beslut enligt 

4 kap. 1 § socialtjänstlagen som inte verkställts inom tre månader.  

 

I ärendet redovisas ej verkställda beslut som stadsdelsnämnderna 

rapporterat till Socialstyrelsen, revisionskontoret och 

äldreförvaltningen avseende kvartal 4 2015. 

 

För kvartal 4 2015 har samtliga stadsdelsnämnder rapporterat 

sammanlagt 159 beslut som inte hade verkställts inom tre månader. 

Under perioden har 29 av dessa beslut verkställts, 2 har avbrott i 

verkställigheten och 17 ärenden har avslutats bland annat på grund av 

att den enskilde har återtagit sin ansökan alternativt avlidit, varför det 

vid periodens slut den 31 december 2015 fanns 111 ej verkställda 

beslut att rapportera. 104 beslut avser särskilt boende och i samtliga 

fall har den enskilde valt att vänta på ett önskat boende, alternativt 

tackat nej till erbjudet boende. Av de övriga ärendena avser 5 beslut 

dagverksamhet och 2 beslut trygghetslarm. I dessa fall har plats 

erbjudits men de enskilda har av olika skäl valt att tacka nej. 

 

Under år 2015 har staden haft resurser att verkställa besluten, 

oberoende av insatsform, men att den enskilde av olika anledningar 

valt att beslutet ej ska verkställas. Av stadsdelsförvaltningarnas 

rapportering av ej verkställda beslut framkommer att de personer som 

tackar nej till platser på särskilt boende gör det av olika anledningar 

och utifrån olika omständigheter. Av individrapporternerna 

framkommer att majoriteten av de som valt att tacka nej till särskilt 

boende gör det för att de väntar plats på ett specifikt boende 
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 23 februari 2016 

 

alternativt vill att beslutet ska kvarstå men att den enskilde vill bo 

kvar i ordinärt boende.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att nämnden beslöt enligt förvaltningens förslag 

till beslut. 
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§ 16  Anmälan om fördelning av medel för utveckling inom 
demensområdet 2016 

Dnr 340-44/2016 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande med 

anmälan om fördelning av medel för utveckling inom 

demensområdet 2016 och lägger den till handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-01-26.  

 

Äldrenämnden har avsatt medel för utveckling av hemtjänst inom 

demensområdet för år 2012-2016. Från och med 2014 kan även 

beställarenheterna söka medel. 

Samtliga hemtjänstenheter i såväl stadens regi som privatetablerade 

har uppmanats ansöka om medel. Vid ansökningstiden utgång hade 

23 hemtjänstenheter ansökt för 35 specialiserade grupper. 

Ansökningskriterierna har uppfyllts av samtliga specialiserade 

grupper (35) och dessa har beviljats medel.  

Även beställarenheterna på stadsdelarna har uppmanats ansöka om 

utvecklingsmedel. Samtliga 14 bestställarenheter har ansökt och alla 

har beviljats medel.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M), ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(L) och tjänstgörande ersättare Britt Westerlind (KD) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (M), (L) och (KD): 

”Äldrenämnden har avsatt medel för utveckling av hemtjänst inom 

demensområdet för år 2012-2016. 

I detta ärende redovisas fördelningen av dessa medel för år 2016. 
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Det är viktigt att samtliga äldre i Stockholms stad som har hemtjänst 

får omsorg av välutbildad och kompetent personal.  

Det vore därför önskvärt att förvaltningen håller ett extra öga på de 

enheter som inte sökt medel för år 2016 och tar kontakt med dessa för 

att undersöka varför de inte sökt.” 
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§ 17  Uppföljning av ungdomsbesök i äldreomsorgen 2015 

Dnr 340-43/2016 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande med 

anmälan av uppföljning av ungdomsbesök i äldreomsorgen 

under år 2015 och lägger den till handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-01-11.  

 

Äldreförvaltningen redovisar satsning på ungdomsbesök i 

äldreomsorgen 2015 och anger bl.a. att totalt har 61 vård- och 

omsorgsboenden fått beviljade medel om sammanlagt 8,5 mnkr för 

ungdomsbesök. Samtliga boenden som ansökt har blivit beviljade 

medel.    

Satsning för ungdomsbesök i äldreomsorgen pågår sedan år 2012. 

Stiftelsen ”Äldrecentrum” har på äldreförvaltningens uppdrag 

genomfört en utvärdering av projektet. Resultatet visade att projektets 

mål och syften uppfylldes. Ungdomarna erbjöd äldre på vård- och 

omsorgsboenden trevliga och meningsfulla aktiviteter även på 

helgerna samt skapa kontakt mellan generationerna, som 

uppskattades både av de äldre personer och också av deras anhöriga. 

Ungdomarna som deltog i projektet fick en mer positiv bild av 

äldreomsorgen. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M), ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(L) och tjänstgörande ersättare Britt Westerlind (KD) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (M), (L) och (KD): 



 Protokoll 

Sida 34 (36)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 23 februari 2016 

 

”För att engagera och inspirera ungdomar för framtida yrken inom 

äldreomsorgen initierade Alliansen 2012 ett projekt för att möjliggöra 

ungdomsbesök i vård- och omsorgsboenden. Det har årligen sedan 

dess varit ett stort intresse från verksamheter i staden att ansöka om 

projektpengar för att kunna ta emot unga. Stockholms län 

Äldrecentrum har på uppdrag av äldreförvaltningen Stockholms stad 

följt projektet, och i detta bl.a. konstaterat att såväl personalen, 

anhöriga och ungdomarna uttryckte att de båda kunde se och höra att 

de äldre blev gladare när ungdomarna kom på besök. ”Det finns ett 

värde i att det kommer unga människor och förgyller tillvaron.” 

 

Utöver att det har visat sig vara uppskattat av stadens äldre, har 

Äldrecentrum också konstaterat att i stort sett samtliga deltagande 

ungdomar uttryckt att arbetet på vård- och omsorgsboendet var roligt 

och berikande och att 39 % av ungdomarna sa att de kunde tänka sig 

att arbeta inom äldreomsorgen efter gymnasiet. Något som är i linje 

med syftet att inspirera ungdomar till att välja att jobba inom 

omsorgsbranschen i framtiden. 

 

Ärendet gör klart att totalt 61 stycken vård- och omsorgsboenden 

beviljade medel om 8 500 000 kr för ungdomsbesök under 2015. 

Samtliga boenden som ansökt blev beviljade medel. Då detta är ett 

såväl uppskattat som framgångsrikt projekt anser vi att Stockholm 

stad bör fortsätta prioritera detta arbete.” 
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18. Anmälan av tjänstemannabeslut i delegation, kvartal 4 
för år 2015 samt nedskrivning av osäker fordran  

Föreligger anmälan av delegationsbeslut för ärendegrupp 2.8-2.10 

Ekonomi och upphandling för 4:e kvartal 2015 (dnr 111-47/2016 och 

ett delegationsbeslut för ärendegrupp 2.13 Nedskrivning av osäker 

fordran taget 2016-02-02 (dnr 111-62/2016). 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

19. Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) från den 16 februari 2016 

Föreligger protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd från 

sammanträde den 16 februari 2016. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 20.  Anmälan av protokoll från rådet för 
funktionshinderfrågor gemensamt för socialnämnden, 
äldrenämnden och överförmyndarnämnden från 
sammanträde den 11 februari 2016 

Föreligger protokoll från socialnämndens, äldrenämndens och 

överförmyndarnämndens gemensamma råd för funktionshinderfrågor 

från sammanträden den 11 februari 2016. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

§ 21   Anmälan av postlista för tiden 1 – 31 januari 2016 

Föreligger äldreförvaltningens postlista för januari 2016. 
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 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

§ 22    Övriga frågor 

Ledamoten Dennis Wedin (M) m.fl. undrar i vilken fas befinner sig 

nu upphandling av broddar till äldre över 75 år i staden, som 

behandlades på förra äldrenämnden den 26 januari 2016 (§ 20) då har 

nämnden godkänt förfrågningsunderlag för en gemensam 

upphandling. 

 

Förvaltningschefen Ann-Christine Hansson besvarar frågan och 

informerar att upphandlingen är nu i sin slutfas då ska avgöras vilket 

anbud får teckna tilldelningsbeslut.  En extra MBL § 38-förhandling 

kommer att genomföras på fredag den 26 februari 2016 och efter det 

ska tilldelningsbeslut tecknas. Efter ytterligare 10 dagar (då kan 

tilldelningsbeslut överklagas), om inget överklagande inkommer, kan 

stadsdelsnämnderna deltagande i det gemensamma upphandlingen 

påbörja sina avrop.  

 

Ordföranden Torun Boucher (V) avslutar sammanträdet.  

 

 

Vid protokollet  

 

Barbara Ahlmark, nämndsekreterare 


